



Chelovek. 2013-2024

ISSN 0236--2007

URL - <http://chelovek-journal.ru>

All right reserved

Issue 1 Volume . 2010

Challenge of the "Unstablepresent". Responses by Zygmunt Bauman

Denis Podvoyskiy

Abstract

Here is an attempt to compare some Bauman's ideas representing descriptions of the newest tendencies of social and cultural development with an image of a "modern society" described in the classical sociological theory. As a whole, the author of the article doesn't completely share a fundamental conceptual position about final overcoming of the "solid" modernity and transition of societies of a turn of millennia to an "essentially new" formational state. This position is shared today by many scholars and academics and partly characterizing Bauman's conception.

Keywords list (en): POST-INDUSTRIAL SOCIETY, POSTMODERNITY, GLOBALIZATION, RISK SOCIETY, SOCIAL ORDER AND FREEDOM, SOCIAL STRUCTURES AND NETWORKS, CONSUMER SOCIETY, MODERNIZATION

Date of publication: 01.02.2010

Citation link:

Podvoyskiy D. Challenge of the "Unstablepresent". Responses by Zygmunt Bauman // Chelovek. – 2010. – Issue 1 C. 66-78 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000616-8-1-ru-618/>

Вызовы "текучей современности": ответы Зигмунта Баумана

Подвойский Денис Глебович

Аннотация

Предпринимается попытка соотнесения ряда баумановских идей, выступающих в качестве описаний новейших тенденций социального и культурного развития, с образом "общества модерна", сконструированным в рамках классической социологической теории. В целом фундаментальное концептуальное положение об окончательном преодолении "жесткого модерна" и переходе обществ рубежа тысячелетий в "принципиально новое" формационное состояние, разделяемое сегодня многими мыслителями и учеными, отчасти характеризующее и позицию Баумана, представляется автору недостаточно обоснованным.

Ключевые слова: ПОСТИНДУСТРИАЛЬНОЕ ОБЩЕСТВО, ПОСТМОДЕРН, ГЛОБАЛИЗАЦИЯ, ОБЩЕСТВО РИСКА, СОЦИАЛЬНЫЙ ПОРЯДОК И СВОБОДА, СОЦИАЛЬНЫЕ СТРУКТУРЫ И СЕТИ, ОБЩЕСТВО ПОТРЕБЛЕНИЯ

Дата публикации: 01.02.2010

Ссылка для цитирования:

Подвойский Д. Г. Вызовы "текучей современности": ответы Зигмунта Баумана // Человек. – 2010. – Номер 1 С. 66-78 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000616-8-1-ru-618/>